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IMPRESSIE 
Bijeenkomst op 3 september 2021 voor leden van PvdA Drenthe 

 
 

Doel 
 
Elk jaar organiseren wij twee 

bijeenkomsten voor leden van 

de PvdA in Drenthe. Voor de 

gezelligheid en ontmoeting, 

maar ook om er iets op te 

steken. 

De coronacrisis was er de 

oorzaak van dat we deze 

bijeenkomst sinds 28 oktober 

2019 niet konden houden. 

Op 3 september 2021 dorsten 

we het weer aan om bij elkaar 

te komen in De Weidehoek in 

Wijster. 

 
********************************* 

 
 
 
Hendrikus Loof 
 

 
 
(Lees verder op volgende  
pagina) 

 
 

 

Drie onderwerpen kwamen - onder leiding 

van Tryntsje Slagman - ter sprake: 

 

 Hendrikus Loof over de actuele provinciale politiek. 

 Eric van Oosterhout over ‘Burgemeester in een crisisperiode’.  

 De terugkeer van Peter Zwiers naar de gemeentelijke politiek. 
 

 

Hendrikus Loof over de coronacrisis, het 

Deltaplan voor het Noorden en de RES 
 

 

1. De gevolgen van de coronacrisis 

Politiek bedrijven terwijl de samenleving voor een deel is 

stilgelegd, is niet eenvoudig. Gemist zijn de werkbezoeken en 

inspiratiebijeenkomsten met de raadsfracties. Als er al overleg is, 

dan is dat via het beeldscherm; dat is verre van optimaal. 

Toch is er in Drenthe wel het nodige gebeurd. De fractie en de 

provinciale organisatie verdienen daarvoor een groot compliment. 

Een compliment ook voor een uitstekend functionerend college, 

waar Cees Bijl een belangrijke rol in speelt.  
 

2. Deltaplan voor het Noorden 

Dit plan is in het voorjaar uitgebracht door Groningen, Fryslân, 

Drenthe en Flevoland, op verzoek van de Tweede Kamer. Om bij 

te dragen aan een verdere welvaartsgroei van Nederland. 

Het plan kent 3 pijlers: woningbouw, bereikbaarheid en economie. 
 

Het doel om 220.000 extra woningen te bouwen om zodoende de 

druk op de woningmarkt in het westen te verminderen, heeft veel 

stof doen opwaaien. Het zou betekenen 45.000 woningen in 

Drenthe, bovenop de 10.000 waar al plannen voor zijn. Ik schrik 

wel van dit aantal, 

Is dat aantal wel reëel en waar moeten we die woningen bouwen? 

Want er zijn nog zoveel andere zaken waar we ook rekening mee 

moeten houden, bijv. de natuur versterken: er moeten nog één 

miljoen bomen bijkomen in Drenthe! 
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Hendrikus is bij de Stichting 
Welzijnswerk Hoogeveen 
begonnen als jongerenwerker 
en later als coördinator 
Sociaal Beheer. 
 
Daarna maakte hij de 
overstap naar Woonconcept 
waar hij eerst coördinator 
gebiedsontwikkeling was en 
later programmamanager 
bewonersparticipatie.  
 
Op 1 november 2021 is 
Hendrikus in dienst getreden 
van Wetland Wonen als 
gebiedsregisseur,  
 
Hij was ruim 11 jaar 
fractievoorzitter van PvdA 
Hoogeveen. Sinds maart 2015 
is hij lid van de PvdA-
Statenfractie; sinds maart 
2019 als fractievoorzitter.  
 
 
********************************** 
 
 
 
 
‘Bouwstenen voor het 
Deltaplan 
Noordelijk Nederland en het 
stedelijk netwerk Nederland 
beter verbonden’ 
Download de nota hier 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PS hebben op initiatief van de PvdA-fractie aangedrongen op het 

bouwen van betaalbare woningen voor iedereen. 
 

Met zoveel nieuwe woningen moet eerst ook de bereikbaarheid 

ervan geregeld worden. Niet over de weg, maar over het spoor: 

door verbetering van de bestaande railverbinding, de aanleg van de 

Lelylijn en van de rechtstreekse spoorverbinding Groningen-

Enschede (de Nedersaksenlijn). 
 

Al met al gaat de uitvoering van het plan gepaard met 

investeringen van vele miljarden. De bal ligt nu bij het kabinet. 
 

3. RES (Regionale Energie Strategie) 

Drenthe vormt één van de 30 regio’s in Nederland, waarin het 

Klimaatakkoord van Parijs wordt uitgewerkt. Elke regio moet een 

RES opstellen, waarin provincie en gemeenten samen aangeven 

hoe zij bij willen dragen aan de toekomstige energievoorziening 

van Nederland. Dit voorjaar is de RES Drenthe1.0 gereed 

gekomen. Daaruit blijkt dat gemeenten meer energie denken te 

kunnen leveren dan door het rijk wordt gevraagd. 

De discussie gaat nu vooral over: hoe krijgen we de mensen mee? 

Dat moet in de komende tijd gaan gebeuren, wanneer de RES 1.0 

wordt uitgewerkt tot de RES 2.0.  

De fractie heeft er op gehamerd, dat de energieomschakeling 

betaalbaar en woonlastenneutraal plaats moet vinden.  
 

4. Discussie n.a.v. Deltaplan 

V: Grootschalige woningbouw roept vaak veel verzet op. Is er een 

strategie om dat in overleg met de mensen te doen? 

Is er hier overleg over met de raadsfracties? 

A: Provincie is zuinig op zijn buitengebieden. Een groot deel van 

de woningen zal worden gekoppeld aan de bestaande steden. Door 

het transformeren van bestaande wijken en door in de hoogte te 

bouwen. Het is aan de gemeente om de bewoners te betrekken bij 

bouwplannen. 

Dit is bij uitstek een thema waar de Statenfractie graag voor in 

overleg wil gaan met de raadsfracties. 

V: Kun je niet beter als provincie eigen beleid gaan voeren bij het 

bouwen van woningen, bijv. richten op 20.000 i.p.v. 10.000 

woningen? Want plannen van het rijk vinden vaak geen doorgang. 

A: We moeten als provincie inderdaad niet wachten op het rijk. 

Woningbouw staat op initiatief van de PvdA eindelijk weer op de 

agenda van de provincie. De regie was vrijwel geheel weg bij de 

overheid, waardoor er bijna geen ter zake deskundige mensen bij 

de gemeenten in dienst zijn. Provincie heeft gemeenten 

aangeboden hen daarin te ondersteunen met een ‘impulsteam’ van 

deskundigen. 

https://www.provinciegroningen.nl/fileadmin/user_upload/Documenten/Downloads/Downloads_2021/Bouwstenen_voor_het_Deltaplan.pdf
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Tryntsje Slagman 
 

 
 
Tryntsje is onderwijzeres 
geweest, ‘kleuterjuf’ zoals zij 
dat zelf noemt. 
In Slochteren werd zij lid van 
het afdelingsbestuur, 
vervolgens raadslid en 
wethouder.  
Tryntsje maakte de overstap 
naar het burgemeestersambt 
van achtereenvolgens 
Oosterhesselen, Borger-
Odoorn en Westerveld. 
 
Daarna brak een periode aan 
waarin zij diverse bestuurlijke 
en toezichthoudende functies 
is gaan vervullen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V: Kan de provincie via zijn rol in de ruimtelijke ordening ook niet 

invloed uitoefenen? 

A: Dit ga ik na. We zijn in Drenthe gewend om zoveel mogelijk 

samen te doen met gemeenten en waterschappen, maar waar de 

Statenfractie mogelijkheden ziet om woningbouw aan te jagen, 

zullen we dat niet nalaten. 

V: Beleggers kopen veel woningen op; dat gaat ten koste van 

woningzoekenden. 

A: Mee eens. Daarom is meer greep op de volkshuisvesting nodig.  

V: Gaat de actie voor meer woningbouw gelijk op met de actie 

voor meer werkgelegenheid voor hen die naar Drenthe verhuizen? 

A: Meer inwoners betekent ook dat er meer werkgelegenheid moet 

zijn, maar het is breder: er is dan ook behoefte aan bijv. meer 

recreatie en een betere digitale snelweg. Dat alles moet in 

samenhang bekeken worden. Dat kost tijd. 

V. Moeten we niet weer zo iets hebben als de Woonruimtewet uit 

1947? Die heeft goed gewerkt, maar is afgeschaft. 

A: Er zijn tal van maatregelen die in het verleden goed gewerkt 

hebben; eigenlijk moeten we die weer terughalen. 

 

5. Discussie n.a.v. RES 

V: Wordt er in Drenthe regelgeving voorbereid om zoveel 

mogelijk zonnepanelen op de daken van bedrijfsgebouwen en 

boerenschuren aan te leggen? 

A: De provincie stelt paal en perk aan de uitbreiding van 

‘zonneakkers’ om zo aan te moedigen dat zonnepanelen op daken 

worden aangelegd. 

V: Veel mensen hebben het gevoel dat alles eigenlijk al beslist is 

als het gaat om de energieomschakeling. Heb ik er nog wel iets 

over te zeggen? 

A: Dat gevoel klopt. Er is al veel gebeurd dat niet goed is gegaan, 

zie de talrijke ‘zonneakkers’. Dat is niet meer terug te draaien, Het 

gaat er nu om de bewoners te betrekken bij toekomstig beleid. 

V: Wat doet de fractie om het capaciteitstekort op het 

hoogspanningsnet te verhelpen? 

A: Het capaciteitstekort is ongunstig voor de voortgang van de 

energieomschakeling en voor het draagvlak voor de 

energieomschakeling. Maar zonnepanelen op woningen krijgen 

wel toegang tot het net. Verbetering van het net vergt grote 

investeringen en neemt veel tijd in beslag. 

V: Het is een ingewikkelde procedure wanneer je als burger of 

energiecoöperatie iets wilt aanleggen. Kunnen we daar hulp bij 

krijgen? 

A: Daar is bij mijn weten nog niets voor geregeld.  

V. Verbranding van biomassa geeft meer CO2 dan verbranding 
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Eric van Oosterhout 
 

 
 
Voordat Eric van Oosterhout 
burgemeester werd van 
achtereenvolgens Aa en 
Hunze en Emmen werkte hij: 
* als adjunct-directeur bij de 
Schooladvies en –
begeleidingsdienst Oost-
Groningen,  
* bij het Ministerie van OCW, 
* als afdelingshoofd en later 
gemeentesecretaris van 
Veendam.  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

van kolen of gas. Moeten we niet af van de verbranding van 

biomassa? 

A: Ja. 

Overigens ben ik trots op Drenthe als het gaat om de 

waterstofontwikkeling. 
 

 

 

Eric van Oosterhout over de dilemma’s 

van een burgemeester in een crisisperiode 
 

Burgemeesters weten wat zij moeten doen bij een crisissituatie; 

daar zijn zij op getraind. Maar een pandemie hadden zij nooit 

meegemaakt en daar waren zij ook niet op voorbereid. Het was 

zoeken in een volstrekt nieuw domein naar de juiste maatregelen. 

Onder meer door druk overleg op landelijk, provinciaal en 

gemeentelijk niveau.  

Eric van Oosterhout licht kort 5 van de grootste dilemma’s toe 

waar hij tijdens de coronacrisis mee te maken kreeg: 

 

Dilemma’s 

1. Landelijke versus de lokale zelfstandigheid 

Gemeenten zijn redelijk autonoom en zijn gewend om op basis van 

bepaalde kaders zelf te bepalen hoe een aantal dingen gaat. Maar 

met de pandemie was er een sterke sturing van bovenaf en weinig 

ruimte voor de gemeente. Dat gaf een spanningsveld. De gemeente 

had maar uit te voeren wat landelijk besloten was. Dat was enorm 

wennen. 
 

2. Binnen Drenthe gezamenlijke aanpak 

In Drenthe werken gemeenten en provincie op veel terreinen nauw 

samen. Door corona is de gezamenlijke aanpak van de crisis 

geïntensiveerd. Burgers hebben ook weinig begrip voor een 

aanpak die per gemeente verschilt.  
 

3. Drentse aanpak bij de handhaving 

Die bestond er vooral uit om met betrokkenen in gesprek te gaan 

in plaats van direct boetes uit te delen zoals soms elders in 

Nederland is gebeurd. Dat is een gelukkige aanpak gebleken. 
 

4. Individuele keuzes versus de gevolgen voor de gehele 

bevolking 

Wat bepaalt het individu en wat is de groepsnorm die erbij hoort? 

De algemene lijn is dat ieder een eigen keuze kan maken. Bijv. om 

zich wel of niet te laten inenten. Maar dat heeft wel gevolgen voor 

de gehele groep. De coronacrisis heeft ons geleerd dat de discussie 

over wat de individuele keuzevrijheid betekent voor de groep 
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Foto’s 
 

Van de foto’s die tijdens de 
bijeenkomst zijn genomen, 
zijn er 15 op Flickr geplaatst. 
U kunt ze hier bekijken en 
eventueel downloaden. 
 

Het betreft de eerste 15 foto’s 
die te zien zijn. Wanneer de 
muis over een foto glijdt, 
verschijnt in de 
linkerbenedenhoek van de 
foto de tekst ‘Bijeenkomst 3 
sept 2021 IMG_xxxx  
 
********************************** 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

uitdrukkelijk is aangescherpt. 
 

5. De economische en psychische gevolgen 

Die gevolgen beïnvloedden ook de aanpak van de crisis. Kijk maar 

naar de gigantische steunpakketten voor bedrijfsleven en anderen. 

Dat dilemma deed zich voornamelijk op regeringsniveau voor. 

Burgemeesters zagen die worsteling van het kabinet ook en 

werden met de uitkomst daarvan geconfronteerd. Denk bijv. aan 

het (gedeeltelijk) sluiten van de horeca. 
 

Samengevat door Eric van Oosterhout: De pandemie is heel 

beroerd, maar heeft ons tegelijkertijd aan het denken gezet over 

allerlei soorten dilemma’s, die ook op tafel komen van o.a. de 

PvdA. Belangrijk voor Eric van Oosterhout zijn het dilemma van 

de persoonlijke vrijheid versus de groepsnorm én het antwoord op 

de vraag welke groepen in de samenleving het hardst worden 

getroffen. 

 

Discussie 

V: Zijn we voor de volgende pandemie goed voorbereid, hebben 

we dan wél een goed plan?  

A: Wat de niet-medische kant betreft weten we na 1½ jaar ervaring 

veel beter hoe we het aan moeten pakken. Bijv. het overleg tussen 

de 3 bestuurslagen en de onderlinge taakafbakening zijn nu veel 

beter geregeld dan in het begin. 

V: Wat heb jij gedaan om de gemeenteraad van Emmen mee te 

krijgen? 

A: Ik heb de gemeenteraad gevraagd hoe zij betrokken wil 

worden. Daar hebben we onze weg in moeten vinden.  

Ik zorg er voor dat er in elke commissievergadering een 

voortgangsrapportage ligt. Met de vraag over welke punten zij 

geïnformeerd dan wel betrokken wil worden. Overigens met 

respect voor elkaars verhoudingen, want de burgemeester heeft 

hierin een belangrijke en doorslaggevende rol. De bevoegdheden 

van de gemeenteraad in deze zijn relatief beperkt. 

V: De berichtgeving via alle media was zeer verwarrend vanwege 

de verschillende meningen en feiten. Is eenduidige informatie niet 

beter? 

A: Ja. In bijv. het overleg met de horeca in Emmen kwamen de 

verschillende meningen wel naar voren, maar aan het einde van 

een gesprek was er vaak toch een gemeenschappelijke afspraak.  

V: Hadden de maatregelen niet verschillend kunnen zijn in steden 

en platteland? 

A: Dat had gekund, maar is wel ingewikkeld door de open grenzen 

tussen stad en platteland. Wij hebben de landelijke regels in 

Drenthe op een iets andere manier toegepast. Dat is in het 

https://www.flickr.com/photos/185630995@N03/
https://www.flickr.com/photos/185630995@N03/
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Peter Zwiers 
 

 
 
 
Peter is vanaf maart 2011 lid 
van Provinciale Staten van 
Drenthe namens de PvdA. 
Daarvóór was Peter ruim 5 
jaar lid van de gemeenteraad 
van Borger-Odoorn. 
 

Peter is projectleider Sterk 
Techniekonderwijs aan 
Scholengemeenschap Ubbo 
Emmius in Stadskanaal. 
Een soortgelijke functie had 
hij eerder aan het Alfa College 
in Hardenberg. 
 
Daarvóór was hij 
directiesecretaris van Dubex 
BV en nog eerder was hij in 
dienst van Maatschappelijke 
Onderneming Smallingerland. 
 
********************************** 
 

algemeen wel goed gegaan. 

V: Hoe ga je om met de achterstanden die kinderen hebben 

opgelopen tijdens de pandemie, nu en in toekomstige gevallen? 

A: Kansenongelijkheid van kinderen is een zeer belangrijk 

onderwerp. In coronatijd zijn de verschillen groter geworden. 

Sociale ongelijkheid is een weerbarstig probleem, dat is niet snel 

opgelost. Maar we moeten daar wel aan werken.  

We kijken naar de gevolgen voor kinderen van de huidige 

pandemie. Eén van de zaken waar we ons de grootste zorgen om 

maken is kindermishandeling; we proberen daar grip op te krijgen. 

We moeten nu kijken hoe we de achterstanden kunnen 

verminderen. 

V: Komt er naast economische steunmaatregelen ook extra geld 

beschikbaar voor jonge mensen? 

A: Aan geld is geen gebrek, Voor scholen en welzijnsorganisaties 

is er ook extra geld beschikbaar. Daar kunnen we voorlopig mee 

uit de voeten. 

V: De vraag naar zorg is door de coronacrisis sterk toegenomen, 

maar de zorgcapaciteit is momenteel onvoldoende. Is het niet de 

les voor de toekomst dat we meer dienen te doen aan preventie? 

Heeft de politiek de moed om daarop in te grijpen? 

A: Gezondheidsverschillen tussen mensen zijn enorm. Voor de 

kansen van kinderen maakt dat heel veel uit. Het thema ‘gezond 

leven’ is door de crisis belangrijker geworden; dit moet in de volle 

breedte aan de orde komen. De lokale overheden zijn daar heel 

druk mee. Gezond leven, het voorkomen van allerlei ziekten, dus 

preventie, is belangrijk om in te investeren. 

V: Hoe ga je om met maatregelen, waar je persoonlijk aan twijfelt? 

A: Uiteindelijk: gewoon uitvoeren. Maar achter de schermen laat 

ik mijn mening wel horen. 

V: Wordt het niet tijd dat de inenting tegen corona in het 

rijksvaccinatieprogramma wordt opgenomen? 

A: Ja, dat zou mij een lief ding waard zijn. Maar dat is politiek 

lastig. Daar zal nog een hele discussie voor nodig zijn. 

We moeten het goede verhaal blijven vertellen. Proberen mensen 

over te halen door zelf het voorbeeld te geven en door bekende 

Nederlanders in te schakelen.  
 

 

Peter Zwiers over zijn terugkeer naar de 

lokale politiek 
 

Statenlid Peter Zwiers vertelde op gloedvolle wijze waarom hij 

graag terugkeert naar de gemeentelijke politiek. Na een periode als 

gemeenteraadslid van Borger-Odoorn werd hij in 2011 gekozen als 
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Albert Huizing 
 

 
 

Albert is voorzitter van de 
Werkgroep Ouderenbeleid 
PvdA Drenthe, die deze 
bijeenkomst heeft 
georganiseerd. 
 

Hij is lid van het gewest-
bestuur en van het Emmense 
afdelingsbestuur. Daarnaast is 
hij voorzitter van de 
Seniorenraad van Emmen. 
 

Albert is van 2003 tot 2015 
Statenlid geweest. 
Hij heeft vóór zijn pensio-
nering gewerkt bij de 
gemeente Emmen. 

Statenlid. Hij is nu met zijn derde termijn bezig en vindt dat 

genoeg.  

Peter is inmiddels tot lijsttrekker van de PvdA in Borger-Odoorn 

gekozen. Na de verkiezingen in 2022 wil hij zitting nemen in de 

raad; dat geeft hem de mogelijkheid om veel contact te houden 

met de inwoners, iets wat hij als Statenlid vaak gemist heeft. 

Wethouder wil hij niet worden.  

Om de PvdA-afdeling Borger-Odoorn te activeren en te verjongen 

is Peter de afgelopen tijd druk doende geweest om nieuwe mensen 

te zoeken voor de lijst, waaronder jongeren. Dat is hem aardig 

gelukt, want de lijst telt inmiddels 40 (!) namen. 

Hij hoopt met zijn acties te bereiken dat het aantal zetels weer gaat 

stijgen. Hij roept alle aanwezigen op om zich in de eigen gemeente 

aan te melden voor de kandidatenlijst. 
 

Tryntsje Slagman wenst iedere afdeling zo’n enthousiaste 

lijsttrekker toe als Peter. Afdelingsvergaderingen in Borger-

Odoorn zijn weer gezellig en ook dat wenst zij iedere afdeling toe. 

“Zorg dat het weer leuk wordt!” 
 

 

 

Slot 

Albert Huizing, voorzitter van de Werkgroep Ouderenbeleid PvdA 

Drenthe, sluit af met een dankwoord en een doosje bonbons voor 

Tryntsje Slagman, Hendrikus Loof, Eric van Oosterhout en Peter 

Zwiers.  

Vervolgens bedankt hij alle aanwezigen en stelt hij een nieuwe 

bijeenkomst komend voorjaar in het vooruitzicht. 

 
    

Foto onder: een deel van de aanwezigen op anderhalve meter afstand van elkaar 
      

 


